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АНКЕТА - СОМБОР

ЕКОНОМИЈА

ИЗБОРНА (НЕ)ВОЉА ГРАЂАНА
Ко би требало да бира градоначелнике, односно председнике општина - грађани или партије на власти?• 

Ненад Ћелић:
- Градоначелници и председ-

ници општина треба да се бирају 
непосредно. Први човек града 
треба да буде изабран од стра-
не свих грађана, а не политич-
ком математиком. Неопходно је 
да буде испоштована већинска 
воља грађана, а не да се две-
три мале странке договарају о 
тако битним питањима за жи-
вот грађана.
Хаџи Здравко M. Ковач:
- Директни избори су бољи, 

јер сада онај ко састави већину 
„прогура“ свог градоначелни-
ка и то често не одржава став 
већине. Међутим, Градско веће 
именује Скупштина и „капитен“ 
води тим који је неко други саста-
вио. Директни избори би имали 
смисла када би се и Градско веће 
бирало непосредно, односно на 
предлог градоначелника, и не би 
било под непосредним утицајем 
градских парламената.
Никола Јоцић:
- Досадашњи начин избора 

градоначелника, односно пред-
седника општина, није добар. 
Потребно је да избори за челне 
људе града и општина буду не-
посредни и да изражавају вољу 
грађана. Сматрам да би и одбор-
нике требало бирати непосред-
но, јер овако се гледа колико је 
јака странка, а не бирају се ква-
литетни појединци.
Јелена Вукелић:
- Мислим да челне људе у 

граду треба бирати непосред-
но и да воља грађана буде ис-
поштована. Градоначелник и 
председник општине не морају 
да буду из странке која добије 
већину на изборима. Можда би 
грађани подржали неког из мање 
странке. 
Злата Васиљевић:
- Избор имена и презиме-

на требало би да буде израз 
поверења и интереса оних који 
бирају. Међутим, ако је име и 
презиме кадар странке, онда је 
та личност директно везана за 
функцију странке, односно за 
њене интересе, па напослетку, 
ко шиша интересе грађана. И, 
оно најгоре код оних које би-
рамо,  јесте да се њиховим из-
бором задовољавају њихови 
лични интереси или интереси 
својих најближих, а то је, код 
нас, обичајно право.
Слободан Безбрадица:
- Можда није најбоље, али је 

најкорисније и најпрактичније 
да остане садашњи начин избо-
ра за градоначелника. На тај на-
чин се спроводи парламентарна 
и политичка демократија, лакше 
функционисање и сарадња скуп-
штинске већине и првог човека 
града. Замислите како би град 
функционисао када би градона-
челник био члан странке која не 
чини скупштинску већину.
Данијела Мирчета:
- Боље би било да се градо-

начелници и председници оп-

штина бирају директно, одно-
сно непосредно вољом грађана. 
Сматрам да треба изменити ком-
плетан изборни систем. Каква је 
корист од избора на досадашњи 
начин ако првог човека града 
могу да смене само у случају 
да не ради по диктату партије 
на власти?
Јасна Миљеновић:
- Овакав начин се показао 

нефункционалним, јер стран-
ка која добије највише гласова 
има могућност да свог члана 
постави за градоначелника, и 

то није одраз воље свих бира-
ча. Непосредан избор би значио 
да је то воља свих грађана на 
подручју општине или града. Та-
ко би био изабран квалитетнији 
кандидат и посао би се обављао 
квалитетније на подручју целе 
Републике.  
Никола Јањатовић:
- Мислим да је најбоље да из-

бори за ове функције буду непо-
средни због програма који тре-
ба да предложе и да одговарају 
за њега. До сада још нико није 
одговарао за програм који је 

предложио и не верујем да ће 
неко некада и сносити после-
дице за оно што је обећао, а 
није урадио.
Дејан Палић:
- Најбоље би било када би 

се градоначелници и председ-
ници општина бирали непо-
средно, односно вољом грађана. 
Досадашњи систем избора се по-
казао као неефикасан, јер градо-
начелници спроводе искључиво 
вољу своје странке и не мисле 
на грађане.
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